
Or.0002.4.2022 
 

PROTOKÓŁ Nr XXX.2022 
Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 27 czerwca 2022 r. w godz. 10.00 – 14.25 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 
 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 
o godz. 10:00. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
 

1) Adam Andruszkiewicz – Sekretarz Stanu w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów; 
2) Ks. Ryszard Niewiński – Proboszcz Parafii pw. Jana Chrzciciela w Wysokiem Mazowieckiem; 
3) Dariusz Mościcki – Radny Powiatu; 
4) Leszek Mężyński – Radny Powiatu; 
5) Danuta Perkowska – Prezes Banku Spółdzielczego w Sokołach; 
6) Wiesław Kamieński – Wiceprezes Zarządu podlaskiej Fundacji Rozwoju Regionalnego; 
7) Sławomir Krassowski – Prezes Eska Internet Sp. z o.o.; 
8) Rafał Iwan – Dyrektor Zespołu Szkół Rolniczych w Krzyżewie; 
9) Magda Ożarowska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kowalewszczyźnie; 
10) Krystyna Leśniewska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruszewie; 
11) Krystyna Dworakowska – Kierownik Klubu Dziecięcego w Sokołach; 
12) Arkadiusz Kalinowski – Dyrektor Stacji Doświadczalnej Oceny Odmian w Krzyżewie; 
13) Mariusz Mikulski – Dyrektor NZOZ MD Care Sp. z o.o. w Dworakach-Staśkach; 
14) Marek Pabich – Kierownik Posterunku Policji w Sokołach; 
15) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 
16) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 
17) Wanda Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy; 
18) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego; 
19) Grażyna Antończuk – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach; 
20) Irena Matejczyk – Kierownik Centrum Integracji Społecznej w Sokołach; 
21) Mieszkańcy gminy i powiatu. 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
oraz sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 1. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski, który przywitał radnych, 
sołtysów, zaproszonych gości oraz wszystkich obecnych na sali. Na podstawie listy obecności 
poinformował, że w sesji uczestniczy 13 radnych. W związku z tym rada gminy może podejmować 
prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, że obrady Rady Gminy Sokoły są transmitowane, nagrywane 
i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy, 
zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Pełna treść 
informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 13 RODO znajduje się na stronie 
BIP-u i tablicy ogłoszeń urzędu. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą urządzeń 
umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. 
 
Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji 
został przekazany radnym na skrzynki poczty elektronicznej. Następnie zwrócił się do radnych 
z zapytaniem, czy mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego porządku obrad? Jednocześnie 
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przedstawił, że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad 
mogą być wprowadzone bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

Nie zgłoszono uwag i innych propozycji do zaproponowanego porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku 
obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie zmiany porządku obrad stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy przyjęła proponowany 

porządek obrad. 
 

Porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXIX Sesji Rady Gminy. 
4. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 
5. Przedstawienie raportu o stanie gminy. 
6. Debata nad raportem. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Sokoły. 
8. Rozpatrzenie i zatwierdzenie: 

1) sprawozdania finansowego za 2021 rok; 
2) sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2021 rok. 

9. Zapoznanie z opinią RIO o sprawozdaniu. 
10. Zapoznanie z informacją o stanie mienia Gminy Sokoły. 
11. Zapoznanie ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej i opinią RIO o wniosku. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Gminy Sokoły za 2021 rok. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium wójtowi gminy. 
14. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2022 r.;  

2) uchylenia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia 
nieruchomości na okres do 3 lat, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 

15. Informacja z działalności instytucji kultury za 2021 rok.  
16. Wystąpienie Sekretarza Stanu w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów Pana Adama 

Andruszkiewicza. 
17. Wolne wnioski i informacje. 
18. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odczytał wyciąg z protokołu XXVIII Sesji Rady 
Gminy, który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu XXVIII 

Sesji Rady Gminy Sokoły. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 
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 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu XXVIII Sesji Rady Gminy Sokoły 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że protokół XXVIII Sesji Rady Gminy 

Sokoły został przyjęty.  
 
Ad. 4. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił informację z pracy między sesjami za okres od 
24 maja 2022 r. do 27 czerwca 2022 r. Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 Radny Marek Czajkowski zapytał, gdzie została zarejestrowana spółka mieszkaniowa? Kto jest 
jej prezesem? Czy spółka została wpisana do KRS? 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że w ubiegłym roku na jednej z sesji Rada Gminy 
Sokoły podjęła uchwałę o wyrażeniu zgody na utworzenie Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej „KZN 
– Podlaskie” sp. z o. o. Wystąpiliśmy z wnioskiem do ministerstwa o wsparcie ze środków Rządowego 
Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie działania polegającego na objęciu przez Gminę 
Sokoły udziałów w tworzonej spółce. Otrzymaliśmy 3 mln zł na ten cel. 1 czerwca br. 17 gmin z terenu 
województwa podlaskiego podpisało akt notarialny w sprawie utworzenia Społecznej Inicjatywy 
Mieszkaniowej KZN – Podlaskie Sp. z o. o. z siedzibą w Łapach. Obecnie władze spółki załatwiają 
sprawy formalne związane z rejestracją i rozpoczęciem działalności. Na jedną z kolejnych komisji 
zaprosimy prezesa spółki. Porozmawiamy na temat funkcjonowania spółki i przedstawimy mu nasze 
oczekiwania. 
  
Ad. 5 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił raport o stanie gminy. Wydruk raportu stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski ogłosił 15 minut przerwy w posiedzeniu. 
 
Ad. 6. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski wznowił obrady i poinformował, że 
zgodnie z przepisami w debacie mogą zabrać głos radni i maksymalnie 15 mieszkańców gminy. 
W przypadku chęci zabrania głosu przez mieszkańca gminy wymagane było złożenie do dnia 24 
czerwca 2021 r. do godz. 15.30 zgłoszenia popartego podpisami 20 osób. Komunikat w tej sprawie 
został podany do publicznej wiadomości w dniu 31 maja 2022 r. Do chwili obecnej nie wpłynęło 
żadne zgłoszenie. Poprosił radnych o debatę nad raportem. 
 Radny Piotr Łapiński poinformował, że na dzisiejszej sesji rozmawiamy o wielu sprawach, 
którymi zajmujemy się na co dzień w ciągu roku. Z debaty należy wyciągnąć wnioski, które powinny 
przyczynić się do podjęcia działań mających na względzie poprawę warunków życia mieszkańców 
gminy. W ciągu minionego roku wielokrotnie na posiedzeniach sesji i komisji był poruszany dostęp do 
szerokopasmowego Internetu. Podziękował panu wójtowi za prace nad tym tematem z udziałem  
przedstawicieli różnych firm i instytucji. Oświadczył, że w momencie, gdy rozpoczynaliśmy prace 
podchodziliśmy do tego tematu z dużą nadzieją i optymizmem. Po cichu wszyscy liczyliśmy, że każdy 
z nas będzie miał dostęp do szybkiego Internetu. Rzeczywistość okazała się taka, że projekt rządowy 
jest wielką porażką. Do szerokopasmowego Internetu być może będzie podłączonych ok. 30 % 
zainteresowanych. Przedstawił, że osobiście prowadził rozmowy z firmą Koba, realizującą inwestycję 
na terenie gminy oraz różnymi instytucjami. Potwierdzeniem tego jest zgromadzona korespondencja 
z Urzędem Komunikacji Elektronicznej, Ministerstwem Cyfryzacji, Kancelarią Prezesa Rady Ministrów 
i Projektem Polska Cyfrowa. Stwierdził, że pomimo ogromnego wysiłku włożonego w tą sprawę nie 
jest w stanie zrobić nic więcej. O godz. 13.00 na sesję przybędzie pan Adam Andruszkiewicz Sekretarz 
Stanu w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów. Zamierzam przekazać mu całą dokumentację i prosić go 
o podjęcie działań. Przedstawił, że gmina nie odpowiada za zapewnienie dostępu do Internetu, ale 
skoro inwestycja jest tu realizowania, to musimy zadbać o interes mieszkańców i dopilnować tej 
inwestycji. Ponadto poinformował, że wystąpił do ministerstwa z danymi adresowymi konkretnych 
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mieszkańców zainteresowanych podłączeniem do Internetu. Uzyskałem odpowiedź, że wykonawca 
jest zobowiązany podłączyć tych mieszkańców 30 listopada br. w ramach realizacji projektu, 
tymczasem ten albo nie chce w ogóle tego zrobić, albo żąda za to sporych pieniędzy. Jest to jakiś 
absurd. Nie możemy na to pozwolić. Dobrze byłoby na teren gminy wpuścić innych operatów, aby 
była uczciwa konkurencja pomiędzy firmami. Zaoferował swoją pomoc radnym i sołtysów przy 
napisaniu wniosku do ministerstwa o sprawdzenie, czy konkretne adresy zostały ujęte w projekcie. 
Zapytał pana wójta, czy złożony przez niego wniosek został wysłany przez gminę do firmy Koba? 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że potwierdził wysłanie wniosku. 

Radny Piotr Łapiński przedstawił, że dociera do niego coraz więcej skarg na firmę odbierającą 
odpady z terenu gminy. Temat poruszył publicznie nawet proboszcz parafii Waniewo. Nie tylko on, 
ale wielu parafian narzeka na firmę. Zaapelował do pana wójta o wyjaśnienie sytuacji i zwrócenie 
uwagi firmie, aby bardziej przykładała się do swoich obowiązków.  

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że zaraz po komisji wysłaliśmy wniosek. Na chwilę 
obecną nie mamy jeszcze odpowiedzi. W tym samym piśmie wystąpiliśmy do firmy Koba o zabranie 
z placu przed bazyliką przyczepki z reklamą. Przedstawił, że gmina nie realizuje inwestycji związanej 
z zapewnieniem dostępu do Internetu, ale nie zamierzamy opuszczać. Zrobimy, co możemy, aby 
mieszkańcy byli zadowoleni. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że dosyć szczegółowo przenalizował raport o stanie 
gminy i nie znalazł w nim wzmianki o straży pożarnej. Straż pożarna pełni bardzo ważną funkcję i nie 
można o niej zapominać. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski powiedział, że zgadza się z tym. Raz w roku na sesję zapraszamy 
kierownictwo straży pożarnej, która zdaje sprawozdanie z działalności. W kolejnym raporcie zostanie 
to ujęte.  

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że w raporcie o stanie gminy znajduje się informacja 
o wydanych przez wójta zarządzeniach. Nie wiadomo o jakie zarządzenia chodzi. Czy w przyszłym 
roku byłaby możliwość przynajmniej wymienienia tych aktów prawnych? 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska odpowiedziała, że zarządzenia wójta są publikowane 
w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Sokoły i są dostępne w każdej chwili dla wszystkich 
zainteresowanych. Poprosiła radnego o sprecyzowanie, które konkretnie zarządzenie jest tematem 
jego zainteresowania? 

Radny Marek Czajkowski powiedział, że wnosi o wypisanie w raporcie o stanie gminy po kolei 
tytułów wszystkich wydanych przez wójta zarządzeń. 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska oznajmiła, że jeśli jest taka wola rady, to w przyszłym 
roku ujmiemy w raporcie taką informację. Ponadto poinformowała, że szczegółowość raportu 
o stanie gminy określa rada gminy w formie uchwały. W naszej gminie nie ma takiej uchwały, więc 
być może raport nie zawiera wszystkich informacji, które państwo byście oczekiwali. Działalność pana 
wójta i urzędu gminy jest bardzo obszerna. W przyszłym roku taka informacja zostanie zawarta 
w raporcie. 

Radny Marek Czajkowski powiedział, że w raporcie jest informacja o zadłużeniu naszej gminy. 
Obecnie wynosi ono ok. 6,5 mln zł. W raporcie nie ma informacji o kosztach obsługi zaciągniętych 
kredytów. Kolejną kwestią do wyjaśnienia jest koszt budowy targowiska. W raporcie określono go na 
kwotę 7,7 mln zł. Z tego, co wiemy jest to wyższy wydatek. Dlaczego są takie rozbieżności? 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska odpowiedziała, że koszt obsługi kredytów są wskazane 
w sprawozdaniu z wykonania budżetu, które było szczegółowo omawiane na posiedzeniu komisji 
rewizyjnej. Raport nie obejmuje takich szczegółów, ponieważ nie jest to wymagane. 

Radny Marek Czajkowski zapytał, w jakim kierunku podąża gmina i co robi, aby poprawić 
dobrobyt mieszkańców? 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że staramy się na bieżąco zapewniać podstawowe 
potrzeby. Jeśli mamy rozmawiać o rozwoju, to gminie potrzebni są po pierwsze nowi mieszkańcy, 
a po drugie praca dla nich. Na pierwszy czynnik nie mamy bezpośrednio wpływu, ale na już drugi tak. 
Jeśli na terenie gminy stworzymy atrakcyjne miejsca pracy, to ludzie tu przyjadą i zamieszkają. Na 
poprzedniej sesji z udziałem wiceministra rolnictwa Lecha Antoniego Kołakowskiego rozmawialiśmy 



 5 

o Podlaskiej Strefie Zrównoważonego Rozwoju w Krzyżewie. Podejmujemy temat budowy obwodnicy 
Sokół. Uważamy, że takie inwestycje mogą być nową osią rozbudowy tej miejscowości i całej gminy. 
Na terenie gminy mamy jeszcze kilka niezagospodarowanych obiektów. Dążymy do tego, aby budynki 
nie stały puste, tylko służyły społeczności lokalnej. Gmina po to zgłosiła swój udział w programie SIM, 
aby przyciągnąć ludzi do zamieszkania właśnie w Sokołach. Nie wszyscy chcą mieszkać w domach 
jednorodzinnych. Są tacy, którzy wolą mieszkać w budynku wielorodzinnym. Jeżeli te wszystkie 
działania złożymy w całość, to osiągniemy pożądany rezultat. Na kolejną sesję, albo na otwarcie 
targowiska zaprosimy producenta pieców c.o. na zrębki, aby zaprezentował nam nowoczesne 
rozwiązania. Obecnie wiele osób płaci spore pieniądze za palet lub węgiel, a w ich lesie gnije drewno, 
które można byłoby wykorzystać do ogrzania domu. Liczymy na to, że wiele innowacyjnych projektów 
i rozwiązań może zdecydować o rozwoju tej gminy.  
 
Ad. 7. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Sokoły 
wotum zaufania. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy Sokoły wotum zaufania. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Sokoły wotum zaufania, stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXX/206/2022 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Sokoły wotum zaufania, stanowi załącznik nr 10 do protokołu 
  

Wójt Gminy Józef Zajkowski podziękował za udzielone wotum zaufania. 
 
Ad. 8. 
1) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła Zarządzenie nr 21.2022 Wójta Gminy Sokoły 
z dnia 23 maja 2022 r. w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania finansowego gminy Sokoły 
i zatwierdzenia rocznych sprawozdań finansowych samorządowych instytucji kultury za 2021 rok, 
które stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 Pytań i uwag nie wniesiono. 
2) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 
2021 rok przyjęte Zarządzeniem Nr 14.2022 z dnia 30 marca 2022 r., które stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 

Ad. 9. 
Skarbnik Gminy Irena Bruszewska zapoznała z Uchwałą Nr RIO.II-00321-108/2022 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 2 maja 2022 roku w sprawie 
wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Sokoły sprawozdaniu z wykonania budżetu za 
2021 rok, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Ad. 10. 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła informację o stanie mienia Gminy Sokoły, 
która jest załącznikiem nr 11 do załączonego powyżej Zarządzenia Nr 14.2022 Wójta Gminy Sokoły 
z dnia 30 marca 2022 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2021 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 11. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marek Czajkowski odczytał opinię Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy o wykonaniu budżetu gminy za 2021 rok. Opinia stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
Następnie zapoznał z Uchwałą Nr RIO.II-00322-85/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 7 czerwca 2022 roku w sprawie wyrażenia opinii 
o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Sokoły wniosku o udzielenie Wójtowi 
absolutorium za 2021 rok. Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 12. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Sokoły za 2021 rok. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt w/w projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Sokoły za 2021 rok.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Sokoły za 2020 rok, 
stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXX/207/2022 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Sokoły za 2021 rok, stanowi załącznik nr 17 do protokołu 
 
Ad. 13. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marek Czajkowski wystąpił do Rady Gminy z wnioskiem 
Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. Wniosek stanowi załącznik nr 18 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium wójtowi 
gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał w/w projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu projekt uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium wójtowi gminy.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 
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 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie w sprawie udzielenia 

absolutorium wójtowi gminy, stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXX/208/2022 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, stanowi załącznik nr 20 do protokołu 
 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski pogratulował wójtowi dobrego wykonania 
budżetu i otrzymania od rady absolutorium. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski podziękował za zaufanie i udzielone absolutorium. 
 Radni i sołtysi wręczyli panu wójtowi kwiaty i życzyli dalszych sukcesów w pracy na rzecz 
rozwoju gminy.  
 
Ad. 14. 
1) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2022 r. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie gminy na 2022 r. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2022 r., stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXX/209/2022 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 r., stanowi załącznik nr 22 do protokołu 
 
2) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia 
nieruchomości na okres do 3 lat, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
uchylenia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia nieruchomości 
na okres do 3 lat, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
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Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchylenia uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia nieruchomości na okres do 3 lat, 
której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXX/210/2022 
w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia 

nieruchomości na okres do 3 lat, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość,  
stanowi załącznik nr 24 do protokołu 

 
Ad. 15. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że na wspólnym posiedzeniu 
komisji pani kierownik przedstawiała informację z działalności instytucji kultury za 2021 rok. Zapytał 
radnych, czy jest potrzeba ponownego przestawiania tejże informacji? 
 Radni nie zgłosili potrzeby ponownego przedstawiania informacji. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, czy są pytania do działalności instytucji 
kultury za 2021 rok? 

Pytań nie wniesiono. 
Sprawozdanie z działalności Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach za 2021 rok, 

stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski ogłosił 10 minut przerwy w posiedzeniu. 
 

Ad. 16. 
 Po przerwie przewodniczący wznowił obrady, przywitał Sekretarz Stanu w Kancelarii Prezesa 
Rady Ministrów pana Adama Andruszkiewicza i pozostałych gości, a następnie przekazał głos panu 
wójtowi i poprosił go o wprowadzenie do tematu. 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił informacje o gminie, zrealizowanych inwestycjach 
i planach na przyszłe lata. 

Sekretarz Stanu w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów Adam Andruszkiewicz podziękował za 
zaproszenie na sesję. Przedstawił, że po raz kolejny odwiedza gminę Sokoły i jest dumny z tego, że 
znowu rozmawiamy tu o inwestycjach w gminie. Pan wójt Józef Zajkowski, z rekordowym w naszym 
regionie stażem na stanowisku wójta, może potwierdzić, że środki finansowe płynące obecnie do 
gmin z budżetu państwa są rekordowe odkąd pamięta. Nigdy wcześniej, za czasów naszych 
poprzedników, województwo podlaskie i gminy w województwie podlaskim nie mogły liczyć na tak 
duże pieniądze przeznaczone na realizację inwestycji. Nie ma co ukrywać, ale byliśmy rejonem 
zapomnianym, który miał się wyludniać i służyć bogatszym regionom tylko jako rezerwat przyrody 
bądź skansenem, gdzie przyjeżdża się na jeden weekend z Warszawy, aby tu odpocząć. Nie ma co 
rozwijać tego wątku, ale należy zaznaczyć, że ma to swoje potwierdzenie na słynnych taśmach, gdy 
przedstawiciele poprzedniej władzy wyrażali się o Polsce wschodniej. Pan sekretarz stanu wyraził 
swój podziw dla inwestycji realizowanych w gminie. Oświadczył, że był na targowisku w Sokołach 
i oglądał nowoczesne hale. Wyraził nadzieję, że inwestycja będzie motorem rozwoju nie tylko tej 
gminy, ale również całego regionu. Pan wójt realizuje inwestycję za inwestycją. Nie dotyczy go kryzys 
wieku średniego. Wciąż nie przestaje zadziwiać nas nowymi pomysłami. W ministerstwie ciągle nas 
odwiedza i zabiega o środki dla gminy. Dziś będziemy rozmawiali o strefie zrównoważonego rozwoju, 
która ma powstać w Krzyżewie. Ponadto przedstawił, że w ramach dwóch edycji Polskiego Ładu 
gmina Sokoły otrzymała ok. 19 mln zł. Takie pieniądze zmieniają gminę i region. Jest to dla nas bardzo 
ważne. Przyjeżdżamy tu nie tylko po to, aby państwu gratulować, ale również rozmawiać o kolejnych 
koncepcjach. Jesteśmy dumni z tego, że tu w Polsce wschodniej powstają nowoczesne rozwiązania 
i innowacyjne pomysły. W obecnej sytuacji gospodarczej i transformacji energetycznej jest to dla nas 
bardzo ważne. Przed niektórymi problemami nie uciekniemy. Wszyscy widzimy, co robi Rosja. Dziś 
jest na Ukrainie, a jutro może być u nas. Polska jako państwo NATO jest najbardziej zagrożona. Nasz 
region graniczący z Rosją i Białorusią tym bardziej. Musimy rozmawiać o tym, jak wzmacniać naszą 
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obronność, ale również siłę gospodarczą. Państwo, które nie ma silnej gospodarki jest biedne i nie 
jest w stanie się obronić. Przed panem wójtem kolejne spotkania, tym razem w Ministerstwie 
Klimatu. Jeżeli pozwolą mi obowiązki służbowe, to będę w nim uczestniczył. Jeśli nie, to wcześniej 
zadzwonię do pana ministra i będę wspierał gminę Sokoły.  

Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił, że od 2,5 roku jest Prezesem Stowarzyszenia Gminy 
Górnej Narwi. W ramach stowarzyszenia chcemy zrealizować projekt Pisa – Narew, polegający na 
budowie szlaku wodnego wraz z dodatkowymi elementami od Zalewu Siemianówka do Pisza. Na ten 
cel przyznane są 333 mln zł z programu Polska Wschodnia. Inwestycja będzie realizowana dla tego 
regionu i wszystkich zainteresowanych odwiedzeniem gmin położonych przy tym szlaku. 

Wiceprezes Zarządu podlaskiej Fundacji Rozwoju Regionalnego Wiesław Kamieński wyświetlił 
i omówił prezentację multimedialną nt. „Podlaska Strefa Zrównoważonego Rozwoju”. Wydruk 
prezentacji stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że zaprezentowane przedsięwzięcie pokazuje, co 
chcemy zrobić w Krzyżewie. Nie chodzi nam o same przejęcie gruntu, ale o wiele innych działań, które 
mają na celu rozwój gminy. Gdy 120 lat temu pani Stefania Karpowicz wymyśliła wybudowanie szkoły 
rolniczej w polu, wiele ludzi uważało ją za chorą, urojoną babę. Potwierdzeniem tych słów jest 
spisany wywiad. Pani Stefania Karpowicz, koleżanka Marii Skłodowskiej-Curie i Stefana Żeromskiego, 
nie zdecydowała się na pójście do Warszawy. Uznała, że musi zostać tu, aby nieść kaganek oświaty 
lokalnej społeczności. Krzyżewska szkoła wywierała, wywiera i mamy nadzieję, że nadal będzie 
wywierała ogromny wpływ na nasz region. Wczoraj na kazaniu proboszcz parafii w Płonce Kościelnej 
krytykował nasz pomysł i przedstawiał nieprawdziwe informacje. Ludzie, którzy nie znają naszych 
zamierzeń powinni się dokształcić, ponieważ robią niepotrzebne nikomu zamieszanie. Nikt z nas nie 
chce tego dla siebie. Robimy to dla ludzi. Na poprzedniej sesji wiceminister rolnictwa Lech Kołakowski 
zobowiązał się do powiększenia gruntów będących w posiadaniu stacji o 400 ha, kosztem tych 20 ha 
które SDOO w Krzyżewie musiałoby przeznaczyć pod lokalizację strefy. Obecnie trwają na ten temat 
rozmowy z władzą KOWR-u. Nie można niszczyć wspaniałego pomysłu tylko dlatego, że nie zna się go 
dokładnie. Możemy spotkać się i porozmawiać merytorycznie. Atakowanie kogoś z ambony, gdzie 
druga storna nie ma możliwości obrony jest niedopuszczalne i nie powinno mieć miejsca.  

Radny Piotr Łapiński ponownie poruszył temat dostępu mieszkańców do szerokopasmowego 
Internetu i możliwości podłączenia się do linii budowanej przez firmę Koba. Poprosił wiceministra 
pana Adama Andruszkiewicz o interwencję w tej sprawie i przekazał mu zgromadzoną dokumentację. 
Ponadto przedstawił, że obserwuje działania pana wiceministra. Podziękował mu za obronę wartości 
katolickich w nurcie lewicowym i godne reprezentowanie naszego regionu. Rozwijając temat wojny 
na Ukrainie poparł słuszność decyzji polskiego rządu o wykonaniu przekopu na Mierzei Wiślanej.  

Radny powiatu Dariusz Mościcki zapytał, na podstawie jakich przepisów będzie pozyskana 
ziemia pod budowę strefy w Krzyżewie? Czy pan wójt konsultował inwestycję z dyrektorem szkoły 
w kwestii odbioru wytworzonego ciepła i energii? Jak można planować inwestycję, jeśli nie posiada 
się gruntu na ten cel? 

Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił, że w sesji uczestniczy Dyrektor SDOO w Krzyżewie, 
który może potwierdzić, że był uczestnikiem rozmów w ministerstwie podczas konsultacji pomysłu. 
Nasze intencje są już od dawna znane ministerstwu i COBOR-owi. Podczas ostatniej wizyty w gminie 
Sokoły pan wiceminister Lech Kołakowski powiedział, że jest w trakcie rozmów z KOWR-em na temat 
przekazania stacji 400 ha w zamian za grunty przeznaczone pod budowę strefy. W ostatnim czasie 
ustaliliśmy z Dyrektorem SDOO, że razem złożymy formalny wniosek do COBOR-u. Opracowana 
dokumentacja trafiła już do Marszałka Województwa. Czekamy na jego opinię. Po skompletowaniu 
całej dokumentacji złożymy wspólny formalny wniosek. Całą procedura nie jest żadną tajemnicą. Jeśli 
ktoś jest zainteresowany, to może powrócić do obrad sejmowych. Stworzono specjalny program dla 
Jaworzna i Stalowej Woli. Z zasobu lasów państwowych przeznaczono 1.200 ha na budowę fabryki 
samochodów elektrycznych. W kontekście współpracy z dyrektorem szkoły cały czas jesteśmy otwarci 
na współpracę. Zapraszamy go na spotkania i chcemy wspólnie rozmawiać. Zespół Szkół Rolniczych 
w Krzyżewie nigdy nie był przez nas pomijany. O chęć współpracy należy zapytać również drugą 
stronę, czy chce to czynić, czy też nie. Przedsięwzięcie jest ogromne. Gmina Sokoły sama nie jest 



 10 

w stanie tego zrealizować. Szukamy parterów do współpracy i liczymy na zaangażowanie innych 
podmiotów. Inicjatywa znalazła się w kontrakcie Marszałka Województwa z Ministrem Funduszy 
i Polityki Regionalnej z dofinansowaniem 15 mln euro. Przed nami ogromne zadanie. Nie otrzymam 
osobiście za to jakiegoś ekstra dodatkowego wynagrodzenia. Robię to tylko po to, aby po naszym 
samorządzie gminy został jakiś ślad. W utworzonych na terenie gminy przez samorząd ośrodkach dla 
osób niepełnosprawnych pracuje i przebywa łącznie ponad 400 osób. W Polsce nie ma takiej drugiej 
gminy do 6 tys. mieszkańców, która mogłaby poszczycić się takim zakresem opieki nad osobami 
niepełnosprawnymi, jak Sokoły. Zrobiliśmy to dla tych ludzi i potomnych i jesteśmy z tego dumni. 

Radny powiatu Leszek Mężyński powiedział, że działania rządu prowadzą do pompowania 
ogromnych środków na inwestycje. Cieszy nas to, że spora ich część trafia właśnie do województwa 
podlaskiego. Zaapelował o wydawanie tych pieniędzy z głową. Jesteśmy świadomi tego, że dotacje 
dla samorządów mają jakiś wpływ na inflację. Środki wydatkowane na mądre pomysły będą 
procentowały w przyszłości. W czasach stanu wojennego niektóre osoby prześladowały księży 
i prowadziły różną działalność, a dziś pobierają za to spore pieniądze. 

Dyrektor Zespołu Szkół Rolniczych w Krzyżewie Rafał Iwan oświadczył, że chciałby się odnieść 
do kilku kwestii. Mówimy ciągle o rozwoju Krzyżewa. Jestem z tego bardzo zadowolony. Wójt i radni 
chwalą się tym Krzyżewem, jako taką perełką. Jest to dla mnie chluba, że to właśnie Krzyżewo jest 
często podkreślane, jako dość istotne miejsce w gminie. Należy zwrócić uwagę na to, że jeżeli coś 
proponuje się Krzyżewu i szkole, to ta szkoła powinna być w tych projektach ujęta. W przedstawianej 
przez pana prezesa po raz drugi prezentacji nie ma wzmianki o szkole, ale za to jest mowa o centrum 
aktywności zawodowej w miejscu obecnej infrastruktury szkolnej. Poprosił, aby nie mieć do niego 
pretensji, że odczytuje to jako pewną obawę, ale jeżeli mówi się jedno, a pisze się coś zupełnie 
innego, to trudno o chęć współpracy. Pan wójt bardzo często lubi chwalić się różnymi ośrodkami, 
które powstały na bazie zlikwidowanych szkół podstawowych. Szkoła w Krzyżewie funkcjonuje już 
ponad 110 lat. Należy zastanowić się dlaczego infrastruktura po szkole w Krzyżewie ujmowana jest 
w różnych koncepcjach rozwojowych. Dobrze, że w rozwojowych. Jeżeli mamy mówić o rozwoju 
miejsca, które w 100 % zostało stworzone pod rozwój lokalnego rolnictwa, to należy zastanowić się 
mocno, czy ta strefa przemysłowa będzie to miejsce aż tak mocno rozwijała. Szkoła przez pewien czas 
prowadziła kierunek odnawialne źródła energii. Niestety, ale to się tu nie przyjęło. Były nawet 
ogromne problemy z dokończeniem edukacji dla tych, którzy ją rozpoczęli. Obecnie pracuję nad 
własnymi pomysłami rozwoju tego miejsca i zaoferowania nowych kierunków. W zakresie oferty 
kształcenia mamy agrobiznes i rolnika. Jest tu świetna baza rolnicza. Podziękował Dyrektorowi SDOO 
za podjęcie współpracy ze szkołą. Od nowego roku szkolnego chcemy otworzyć nowy kierunek - 
technik masażysta z elementami fizjoterapii. Na posesji szkolnej wkrótce powstanie oddział szpitala. 
Będziemy więc mieli świetną bazę kształcenia praktycznego. Jest to namacalny rozwój, z którego 
szkoła może korzystać. Poczyniliśmy mnóstwo pracy w zakresie rekrutacji. Szkoła została 
rozreklamowana na bardzo dużym obszarze w szelki możliwy sposób. Jesteśmy z tego bardzo 
zadowoleni, gdyż przyniosło to oczekiwany efekt. Do szkoły wpłynęło bardzo dużo podań o przyjęcie 
i młodzież faktycznie chce do nas przyjść pobierać naukę. Z przykrością muszę powiedzieć, ze szkół 
z terenu gminy Sokoły przychodzi do nas tyle dzieci, że można ich policzyć na palcach jednej ręki. 
Jeżeli w tym momencie mamy sobie życzyć tej współpracy, to powinniśmy wykazać się lokalnym 
patriotyzmem. Radni, sołtysi i rodzice powinni reklamować wśród młodzieży szkołę w Krzyżewie. 
Odwracanie się bokiem i życzenie sobie dobrej współpracy jest dwuznaczne. Poprosił osoby, którym 
zależy na rozwoju szkoły o pomocy w rekrutacji.  

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że jest zadowolony z deklaracji dyrektora o chęci 
współpracy i uczestnictwa w rozwoju. Gmina Sokoły była inicjatorem utworzenia Zakładu Aktywności 
Zawodowej w Krzyżewie. Przez kilka lat ładnie to funkcjonowało. Mamy nadzieję, że nadal tak będzie. 
Zaprosił dyrektora na posiedzenie komisji i wspólne rozmowy na temat koncepcji. 

 Proboszcz Parafii pw. Jana Chrzciciela w Wysokiem Mazowieckiem ks. Ryszard Niewiński 
przedstawił, że na sesji rady gminy nie jest po raz pierwszy. Pochodzi ze wsi i od wielu lat jest 
związany ze środowiskiem rolniczym. Przez pewien czas pełnił funkcję kapelana rolników. Oświadczył, 
że kocha pracę na ziemi i gdyby nie powołanie na pewno zostałby rolnikiem. Pani Stefania Karpowicz 
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wybudowała szkołę rolniczą za własne pieniądze i na własnej ziemi dla dzieci miejscowych rolników. 
Dziwię się, że teraz chcę się zabrać tą ziemię, a za to dać inną gdzieś indziej. W pewien sposób, to 
kradzież ziemi. Ziemia musi być przy szkole. Trudno sobie wyobrazić, aby uczeń jechał gdzieś daleko 
stąd, aby obserwować tam, jak rośnie zboże. Pan wójt ma naprawdę wspaniałe pomysły do realizacji 
aż na XXV wiek, ale dlaczego chce koniecznie to robić w Krzyżewie? Dolinę równie dobrze można 
wybudować na ziemi, którą chcecie dać w zamian. Strefa zrównoważonego rozwoju, to m.in. zakład 
termicznego przetwarzania odpadów. Czy jest to nam faktycznie tu potrzebne? Zobowiązał się 
przeszkolić w tym zakresie wraz z ks. Józefem. Zwrócił uwagę, że tysiące TIR-ów i samochodów będzie 
jechało w to miejsce. Czy będzie tam miejsce dla szkoły? Raczej nie. Wydało się nam, że fundacja 
porzuciła już swoje plany. Niestety nie. Dlaczego fundacja tak mocno przywiązała się do tego miejsca, 
czy nie ma w kraju innych lokalizacji do realizacji swoich pomysłów. Na naszym terenie wspaniale 
funkcjonuje mleczarstwo. Jest to m.in. zasługa tej właśnie szkoły. Trzy lata temu ta szkoła już prawie 
nie istniała. Dzięki naszemu zaangażowaniu przywróciliśmy ją do życia. Mamy teraz wspaniałego 
dyrektora, który chce doprowadzić szkołę do czasów jej największej świetności. Jeżeli ktoś odgórnie 
wprowadza tu fundacje, które mają nas uszczęśliwiać, to nawet największe zaangażowanie i ciężka 
praca może nie wystarczyć do realizacji tego celu. Dzisiaj wieś jest opustoszała. Nie ma tu młodych 
ludzi. Każdy powinien mówić o kształceniu młodzieży. W środkach masowego przekazu o tym się nie 
mówi. Jeżeli nie będzie wykształconych ludzi i młodzieży na wsi, to na nic to wszystko. Powołując się 
na pismo Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin i Nasiennictwa z 2019 r. przedstawił, że zabranie 
ziemi na wymianę można rozpatrywać w kategorii sabotażu dla bezpieczeństwa państwa. Sytuacja 
w województwie podlaskim w zakresie nasiennictwa jest tragiczna. Nie mamy tu dużego dystrybutora 
nasion, a produkcja materiału nasiennego jest marginalna. Jedyna pomoc w zakresie doboru nasion 
na trenie województwa świadczy stacja w Krzyżewie. Pozbawienie stacji możliwości rozwoju, to 
pozostawienie podlaskich rolników na żer prywatnych dystrybutorów oferujących nieprawdziwy 
materiał siewny. SDOO w Krzyżewie każdego roku wydaje opracowania na temat badania roślin 
uprawnych. Przyjeżdżają tu delegacje z całego świata. Doświadczalnictwo jest potrzebne i nie można 
go zniszczyć. Poprosił pana wójta o odstąpienie od realizacji swoich pomysłów w Krzyżewie. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oznajmił, że ksiądz proboszcz ma swoje racje, ale dobrze byłoby, 
aby zaczął z nami rozmawiać merytorycznie. Pan wójt zaprosił księdza na robocze posiedzenie komisji 
w celu szczegółowego omówienia intencji samorządu. Wyjaśnił, że nie zamierzamy niczego niszczyć. 
Pragniemy zrobić co możemy, aby Krzyżewo nadal się rozwijało. Kilka lat temu byliśmy inicjatorami 
powstania Zakładu Aktywności Zawodowej w Krzyżewie. Starosta zaakceptował ten pomysł i przy 
skorzystaniu z dofinasowania zrealizował inwestycję. Teraz chcemy zrobić coś więcej, stąd też taka 
inicjatywa. Powstanie w Krzyżewie strefy zrównoważonego rozwoju nie powinno spowodować 
jakiegoś gwałtownego zwiększenie ruchu drogowego wokół niej. Pani Stefania Karpowicz przez wiele 
osób była postrzegana jako nawiedzona kobieta. Dziś jej działania są powodem do dumy. 

Proboszcz Parafii pw. Jana Chrzciciela w Wysokiem Mazowieckiem ks. Ryszard Niewiński 
zapytał, jaka to fundacja? 

Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że Podlaska Fundacja Rozwoju Regionalnego 
w Białymstoku, której fundatorami są Marszałek Województwa, Wojewoda Podlaski, Prezydent 
Białegostoku, Związek Zawodowy NSZZ Solidarność i wiele innych organizacji. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski oświadczył, że wkrótce zorganizujemy spotkanie 
robocze poświęcone Strefie Zrównoważonego Rozwoju w Krzyżewie. Wszyscy zainteresowani będą 
mogli wziąć w nim udział. Następnie podziękował panu ministrowi za uczestnictwo w sesji i wyraził 
nadzieję, że będzie wspierał działania gminy Sokoły w Warszawie. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski podziękował sekretarzowi stanu panu Adamowi Andruszkiewicz 
za pełną zaangażowania pracę na rzecz Ojczyzny i wspierania pomysłów gminy. W imieniu samorządu 
gminy w dowód uznania wręczył mu kosz prezentowy. 

Sekretarz Stanu w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów Adam Andruszkiewicz oświadczył, że 
zawsze z dumą podkreśla iż wywodzi się z Ziemi Podlaskiej. Gmina Sokoły jest dla wielu innych gmin 
wzorem do naśladowania. Wychowanie młodzieży w wartościach katolickich i patriotycznych jest 
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bardzo ważne. Dziś Europa Zachodnia upada przez swoją głupotę. Miejmy nadzieję, że nie 
powtórzymy tego błędu. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że będziemy informowali pana ministra i pana 
premiera o każdym kroku naszych działań w Krzyżewie. Niczego nie taimy i nie mamy nic do ukrycia. 

 
Ad. 17. 
 Spraw różnych nie poruszono.  
 
Ad. 18. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy Sokoły w całości 
wyczerpała przewidziany porządek obrad w związku z czym o godzinie 14:25 zamknął obrady XXX 
sesji. 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołował: 
Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  
 

Krzysztof Grabowski 


